



# SOCIÉTÉ NATIONALE DES MINES

## NATIONAL MINING CORPORATION

Siège social : BP. 6388 Yaoundé  
✉️ infos@sonamines.cm [www.sonamines.cm](http://www.sonamines.cm)  
📍 Omnisports, Avenue Marc Vivien FOE  
📞 +237 242 058 396

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
REPUBLIC OF CAMEROON

### AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT

N°000001 /AONR/SONAMINES/DG/CIPM/2026 DU 09 FEV 2026

POUR LE RECRUTEMENT DU CONSULTANT CHARGÉ DE RÉALISER L'ÉTUDE GÉOPHYSIQUE DE PRÉCISION SUR DEUX (02) BLOCS DE CENT (100) HECTARES CHACUN CHOISIS A L'ISSUE DE LA RECONNAISSANCE GÉNÉRALE SUR LE PERMIS DE RECHERCHE SIKOU.

#### 1. Objet de l'Appel d'Offres

Le présent Appel d'Offres National Restreint a pour objet la sélection d'un consultant chargé de réaliser une campagne géophysique électrique de précision qui permettra d'avoir une meilleure compréhension de la géométrie du dépôt calcaire, ainsi que d'approfondir les connaissances sur les deux blocs choisis, notamment la continuité, la distribution spatiale et l'extension des formations calcaires identifiées.

#### 2. Consistance des Prestations

Les Prestations consistent notamment à :

- produire un rapport de démarrage présentant le chronogramme des travaux, la méthode d'acquisition des données, les matériels et logiciels utilisés, la méthodologie abordée ainsi que le Plan d'Assurance Qualité (PAQ).
- produire un rapport de Mission contenant :
  - un contexte géographique, géologique et hydrogéologique des prospects ;
  - une méthodologie des investigations ;
  - une méthodologie de traitement et interprétation ;
  - une carte d'implantation des profils sur chaque Bloc ;
  - des profils géophysiques corrigés altimétriquement pour leur intégration en coupe topographique ;
  - un plan topographique détaillé incluant les courbes de niveau et les repères géodésiques ;
  - un Modèle Numérique de Terrain (MNT) de chaque Blocs ;
  - une présentation de chaque profil interprété de pseudo sections pour le Bloc 1, pour le Bloc 2, illustrant en son sein un tableau pour chaque profil qui présente : la date de réalisation du profil, la longueur du dispositif au sol, la profondeur théorique maximale d'investigation, le(s) paramètre(s) physique(s) étudié(s), le type de configuration de mesures, le nombre d'électrodes de mesures, le nombre de points de mesures avant filtrage, le nombre de points de mesures après filtrage ;
  - une analyse et interprétation détaillées sur chaque pseudo section mettant en évidence le calcaire, les marnes, l'argile, le grès... ;
  - des cartes iso de profondeur interprétées à chaque 0.5m de profondeur allant jusqu'à 150m et mettant en évidence la potentielle nature des éléments trouvés (calcaire, marnes, grès...) ;
  - une carte iso épaisseur théorique de stérile ;
  - des logs géophysiques et lithologiques ;
  - des cartes de prévision des points d'implantation de sondages à maille lâche et le cas échéant, à maille serrée ;
  - des modèles géologiques 2D et 3D de chaque Bloc.
- La constitution d'une base de données numériques contenant toutes les données numériques, un fichier de coordonnées XYZ des stations d'électrodes pour le géoréférencement des profils, les données brutes et les



fichiers inversés, le dossier projet de traitement des données électriques sur Res2DInv, Res3DInv ; Surfer, Oasis, Rockworks

### **3. Coût prévisionnel**

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de cinquante millions (50 000 000) de francs CFA.

### **4. Délai prévisionnel d'exécution**

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des prestations objet du présent appel d'offres est de trois (03) mois calendaires.

Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les prestations.

### **5. Participation et origine**

La participation au présent appel d'offres est ouverte aux candidats figurants sur la liste restreinte élaborée après Appel à Manifestation d'Intérêt N° 000003/ASMI/SONAMINES/DG/DPF/SMA du 20 novembre 2025. Il s'agit de :

N°	Noms des entreprises pré-qualifiées	Adresses
1	AFRICA GEOPROJECT,	BP : 2148 Douala, Tél : 650 690 329 Email : info@africageoprojects.com
2	LE COMPETING	BP : 6718 Douala, Tél : 699 501 177
3	BHYGRAPH GEOTECHNIQUE S. A	B.P : 4941 Yaoundé, Tél : 690 331 890 Email : axelpagnol@yahoo.fr
4	SITECH SARL	BP : Bieng—Yaoundé, Tél : 672 88 53 73 Email : sitech22info@gmail.com

### **6. Financement**

Les prestations objet du présent appel d'offres sont financées par le budget de la SONAMINES S.A, Exercices 2025 et suivant Sur la ligne d'imputation budgétaire n°62610003

### **7. Mode de soumission**

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est hors ligne.

### **8. Cautionnement de soumission**

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives un cautionnement de soumission, acquitté à la main, délivré par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre chargé des finances pour émettre les cautions dans le domaines des marchés publics et dont la liste figure dans la pièce 9 du DAO dont le montant s'élève à un million (1 000 000) de FCFA, valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date initiale de validité des offres et accompagné du récépissé de consignation délivré par la Caisse des dépôts et Consignations (CDEC)..

L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

### **9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres**

Le Dossier d'Appel d'Offres physique peut être consulté aux heures ouvrables à la Direction Générale de la SONAMINES S.A /Service des Marchés et des Approvisionnements, située au quartier Omnisports, Avenue Marc Vivien



FOE, Yaoundé, entrée ancienne SODEPA, Tél : 242 058 396/696 323 506/671 288 909 à Yaoundé dès publication du présent Avis. Il peut également être consulté en ligne sur le site internet de l'ARMP ([www.armp.cm](http://www.armp.cm)).

## 10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

La version physique du dossier d'appel d'offres peut être obtenue aux heures ouvrables à la Direction Générale de la SONAMINES S.A/Service des Marchés et des Approvisionnements, située au quartier Omnisports, Avenue Marc Vivien FOE, Yaoundé, entrée ancienne SODEPA, Tél : 242 058 396/696 323 506/671 288 909 à Yaoundé, sur présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de cinquante mille (50 000) FCFA payable auprès du compte CAS-ARMP et représentant les frais d'achat du DAO.

Il est également possible d'obtenir la version électronique du DAO par téléchargement gratuit sur le site internet de l'ARMP ([www.armp.cm](http://www.armp.cm)).

## 11. Remise des offres

La soumission par voie physique est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO. Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme tels et conformes aux prescriptions du DAO devra être déposée sous pli fermé ne comportant aucune indication sur l'identité du soumissionnaire contre décharge au plus tard le **24 FEV 2026** à 13 heures, heure locale à la Direction Générale de la SONAMINES S.A/Service de l'Accueil, du Courier et de Liaison (Porte R01) et devra porter la mention :

### AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT

N°**00001** /AONR/SONAMINES/DG/CIPM/2026 DU **09 FEV 2026**

POUR LE RECRUTEMENT DU CONSULTANT CHARGÉ DE RÉALISER L'ÉTUDE GÉOPHYSIQUE DE PRÉCISION SUR DEUX (02) BLOCS DE CENT (100) HECTARES CHACUN CHOISIS A L'ISSUE DE LA RECONNAISSANCE GÉNÉRALE SUR LE PERMIS DE RECHERCHE SIKOUN.

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

## 12. Recevabilité des plis

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé. Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- les plis portant les indications sur l'identité des soumissionnaires,
- les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt.
- les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- les plis non-conformes au mode de soumission
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies ;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

## 13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fait en deux temps.

L'ouverture des pièces administratives et des Offres techniques aura lieu le **24 FEV 2026** à 14 heures (heure locale) par la Commission Interne de Passation des Marchés de la SONAMINES S.A en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants dûment mandatés et ayant une parfaite connaissance du dossier.

Seules les offres financières des soumissionnaires ayant obtenu la note technique qualificative de 70/100 seront



ouvertes par la même Commission et dans la même salle à une date ultérieure après publication des résultats de l'évaluation technique.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée, même en cas de groupement d'entreprise.

**Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois à compter de la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.**

**En cas d'absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis après un délai de 48 heures accordée par la Commission, l'offre sera rejetée.**

## **14. Critères d'évaluation**

### **14.1-Critères éliminatoires**

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentiels. Ils ne doivent pas faire l'objet de notation. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

Il s'agit notamment de :

- l'absence du cautionnement de soumission acquitté et timbré dans le dossier administratif à l'ouverture des plis;
- la non-production au-delà de 48h après l'ouverture des plis, d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente (excepté le cautionnement de soumission);
- des fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou des pièces falsifiées ;
- d'une note technique inférieure à 70 points sur 100 ;
- de l'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des marchés au cours des trois dernières années ;
- l'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière ;
- l'absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, les BPU, le DQE) ;
- de l'absence de la charte d'intégrité datée et signée ;
- de l'absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée ;
- l'absence de l'une des preuves d'acceptation des conditions du marché (CCAP et TDR paraphés à chaque page et signé à la dernière page accompagnée de la mention « lu et approuvé »)
- non-conformité du modèle de soumission ;
- présence du diplôme et du curriculum vitae d'un fonctionnaire en activité, sans un document justifiant de sa mise en disponibilité signé de son Ministre utilisateur;
- Offre financière inférieure à 85% de l'enveloppe prévisionnelle ou non conforme ;

### **14.2-Critères essentiels**

Les offres techniques seront évaluées sur cent (100) points selon les critères essentiels qui porteront à titre indicatif

- la présentation générale de l'offre ;
- la qualification et la compétence des experts ;
- les références du soumissionnaire dans la réalisation des prestations similaires ;
- le moyens techniques et matériel
- la méthodologie proposée en adéquation avec les TDR ;
- la capacité financière ;
- Plan Assurance Qualité.

NB : Les détails de ces critères essentiels sont précisés par le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO) et repris dans la grille d'évaluation.



## 15. Attribution

Le Maitre d'Ouvrage attribuera le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre aura été évaluée la mieux disante par combinaison des critères techniques et financiers et ou esthétiques, selon le poids technique des moyennes pondérées résultant des ratios suivants :

Note Financière =  $Mm \times 100$

M

Mm = Montant de l'offre complète conforme et moins disante

M= Offre du soumissionnaire

Note définitive = 0,70 NT+0,30 NF     NT= Note Technique ; NF= Note Financière

## 16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant 90 jours à partir de la date limite initiale fixée pour la remise des offres.

## 17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au siège de la SONAMINES S.A sise au quartier Omnisports, Avenue Marc Vivien FOE, Yaoundé, entrée ancienne SODEPA, Tél : 242 058 396.

## 18. Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de tentative de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48.

### Ampliations :

- PCA/SONAMINES
- JDM/ARMP
- CIPM/SONAMINES
- ARCHIVES
- AFFICHAGE



Fait à Yaoundé, le 09 FEV 2020

Serge Hervé BOYOGUENO



# SOCIÉTÉ NATIONALE DES MINES

## NATIONAL MINING CORPORATION

Head Office: P.O Box. 6388 Yaoundé  
✉ infos@sonamines.cm [www.sonamines.cm](http://www.sonamines.cm)  
📍 Omnisports, Avenue Marc Vivien FOE  
📞 +237 242 058 396

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
REPUBLIC OF CAMEROON

RESTRICTED CALL FOR EXPRESSIONS OF INTEREST  
No. ~~000001~~ /AONR/SONAMINES/DG/CIPM/2026 OF ~~09 FEV 2026~~

FOR THE RECRUITMENT OF A CONSULTANT TO CARRY OUT A PRECISE GEOPHYSICAL SURVEY ON 2 (TWO) BLOCKS OF 100 (ONE HUNDRED) HECTARES EACH CHOSEN ON THE GROUNDS OF OVERALL RECONNAISSANCE OVER THE SIKOUM EXPLORATION PERMIT.

### 1. Purpose

This Restricted Call for Expressions of Interest aims to select a consultant to carry out a precise electrical geophysical survey that will help to have a better knowledge of the geometry of the limestone deposit, and that of the two blocks chosen, including the continuity, spatial distribution and extension of the limestone formations identified.

### 2. Nature of Works

The services shall consist in:

- drafting an inception report containing the work calendar, the data collection method, the material and software used, the proposed methodology and the Quality Assurance Plan ((QAP)).
- drafting a Mission report with the following information:
  - the geographical, geological and hydrological context of prospects;
  - the survey methodology;
  - the treatment and interpretation methodology;
  - a map showing profile alignment on each Block;
  - geophysical profiles corrected using altimetry for integration into topographical cross-sections;
  - a detailed topographic map showing contour lines and geodetic control points;
  - a Digital Terrain Model (DTM) for each Block;
  - a presentation of each profile interpreted as pseudo sections for Block 1, and for Block 2, showing a table for each profile and indicating: the date of realisation of the profile, the length of the device at ground, the maximum theoretical depth of the survey, the physical parameter(s) analysed, the measure setting type, the number of measure electrodes, the number of measure points before filtering, the number of measure points after filtering;
  - a detailed analysis and interpretation for each pseudo section highlighting the limestone, the marl, the clay, the sandstone...;
  - in-depth iso maps interpreted at each 0.5m of depth up to 150m and showing the potential nature of elements found (limestone, marl, sandstone...);
  - iso maps of theoretical waste rock;
  - geophysical and lithological logs;
  - location point forecast maps for loose mesh core drilling and, as appropriate, close-spaced drilling;
  - the 2D and 3D geological models of each Block.

The development of a digital data base containing all digital data, a file with the XYZ coordinates of electrode stations for the geo-referencing of profiles, raw data and inverted files, a file on the project relating to the processing of electrical data on Res2DInv, Res3DInv; Surfer, Oasis, Rockworks.



### **3. Estimated Cost**

The estimated cost of the operation, based on preliminary studies, is CFAF 50,000,000 (fifty million).

### **4. Estimated Timeframe for Execution**

The maximum timeframe allowed by the Project Owner for the performance of the services covered by this call for tenders is 3 (three) calendar months.

This timeframe shall commence on the date of notification of the service order to launch the work.

### **5. Participation and Origin**

Participation in this tender is open to bidders who were shortlisted following Call for Expressions of Interest No. 000003/ASMI/SONAMINES/DG/DPF/SMA of 20 November 2025. These are:

N°	Names of shortlisted companies	Addresses
1	AFRICA GEOPROJECT,	P.O Box: 2148 Douala, Tel: 650 690 329 Email: info@africageoprojects.com
2	LE COMPETING	P.O Box: 6718 Douala, Tel: 699 501 177
3	BHYGRAPH GEOTECHNIQUE S. A	P.O Box: 4941 Yaoundé, Tel: 690 331 890 Email: axelpagnol@yahoo.fr
4	SITECH SARL	P.O Box Bieng—Yaoundé, Tel: 672 88 53 73 Email: sitech22info@gmail.com

### **6. Financing**

The services under this consultation are financed by SONAMINES' budget, 2025 financial year and following, on budget line n°62610003.

### **7. Submission Method**

The submission method permitted for this consultation is offline.

### **8. Bid Bond**

Bidders are required to submit their administrative documents with a bid bond amounting to CFAF 1, 000,000 (one million), to be paid in cash, valid for 30 (thirty) days beyond the initial date for the validity of bids. The bid bond must be issued by a financial organisation or institution approved by the Minister of Finance to issue bonds in the field of public contracts and listed in exhibit 9 of the tender file. It shall be submitted along with the consignment receipt issued by the Deposits and Consignments Funds (CDEC).

### **9. Consultation of Tender File**

The physical file may be consulted during working hours at the Head Office of SONAMINES S.A./Procurement and Supply Service, located at Omnisports, Avenue Marc Vivien FOE, Yaoundé, former SODEPA street entrance, Tel: 242 058 396/696 323 506/671 288 909 upon publication of this Notice. It can also be consulted online on the ARMP website ([www.armp.cm](http://www.armp.cm)).

### **10. Acquisition of Tender File**

The physical version of the tender file may be obtained during working hours at the Head Office of SONAMINES S.A./Procurement and Supply Service, located at Omnisport, Avenue Marc Vivien FOE, Yaoundé, former SODEPA street entrance, Tel: 242 058 396/696 323 506/671 288 909, upon presentation of a receipt for payment of a non-refundable sum of CFAF 50,000 (fifty thousand) payable to the CAS-ARMP account and



representing the purchase fee of the tender file.

It is equally possible to obtain the electronic version of the DAO by downloading it free of charge from the ARMP website ([www.armp.cm](http://www.armp.cm)).

## 11. Submission of Bids

The submission of physical documents shall be subject to payment of the DAO purchase fee.

Bids, drafted in English or French in 7 (seven) copies, including 1 (one) original and 6 (six) copies marked as such and complying with the DAO requirements, must be submitted in a single closed anonymous envelope, against receipt, at the Head Office of SONAMINES S.A./Reception, Mail and Liaison Service (Room R01), latest on **24 FEV 2026**, at 1 p.m. local time, and must be marked:

RESTRICTED CALL FOR EXPRESSIONS OF INTEREST

**No. 00001 /AONR/SONAMINES/DG/CIPM/2026 OF 09 FEV 2026**

FOR THE RECRUITMENT OF A CONSULTANT TO CARRY OUT A PRECISE GEOPHYSICAL SURVEY ON 2 (TWO) BLOCKS OF 100 (ONE HUNDRED) HECTARES EACH CHOSEN ON THE GROUNDS OF OVERALL RECONNAISSANCE OVER THE SIKOU EXPLORATION PERMIT.

**"TO BE OPENED DURING THE BID OPENING SESSION ONLY"**

## 12. Admissibility of Tender Files

Administrative files, technical and financial bids must be placed in separate envelopes and submitted in a sealed package. The following will not be accepted by the Project Owner:

- envelopes with information on the identity of the bidder,
- envelopes received after the deadline for submission,
- envelopes not bearing the name of the Call to Tender;
- envelopes that do not comply with the submission method;
- failure to comply with the number of copies indicated in the RPAO or bids submitted in copies only;

Any bid found to be incomplete with regard to the requirements of the Tender File shall be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid bond issued by a financial institution or organisation approved by the Minister of Finance to issue bonds in the field of public contracts, or failure to comply with the templates in the Tender File, shall result in the outright rejection of the offer without appeal. Any bid bond that has been submitted but is not related to the consultation in question shall be considered as not having been submitted. Any bid bond submitted by a bidder during the bid opening session shall be rejected.

## 13. Opening of Bids

Bids will be opened in two phases.

The opening of administrative documents and technical offers will take place on **24 FEV 2026** at 2 p.m. (local time) by the Internal Tender Board of SONAMINES S.A. in the presence of bidders or their duly authorised representatives who master the file.

Only the financial bids of bidders who have obtained a technical score of 70/100 will be opened by the aforementioned Board and in the same room at a later date, after the results of the technical evaluation have been published.

Only bidders may attend this opening session or be represented by a single person of their choice who has been duly authorised, even in the case of a grouping.

Under penalty of rejection, the required administrative documents must be produced in original or in copies certified as true by the issuing department or the competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Tender Regulations. They must be dated less than 3 (three) months prior to the original date for the submission of bids or have been issued after the date of



**signature of the tender notice.**

Where, during the bid opening session, a document in the administrative file is found to be missing or non-compliant, after a 48-hour period has been granted by the Board to address this shortcoming, the bid shall simply be rejected.

## **14. Evaluation Criteria**

### **14.1 Eliminatory Criteria**

The eliminatory criteria set out the minimum conditions that must be met in order to be eligible for evaluation according to the essential criteria. They must not be subject to scoring. Failure to meet these criteria will result in the rejection of the bidder's file.

These include:

- the absence of a paid and stamped bid bond in the administrative file at the bid opening session;
- failure to produce, within 48 hours of opening of bids, a document in the administrative file that is deemed non-compliant or missing (except for the bid bond);
- misrepresentation, fraudulent manoeuvres or forged documents;
- a technical score of less than 70 points out of 100;
- the absence of a sworn statement by the bidder that they have not left any contract uncompleted over the last three years;
- the absence of a quantified unit price in the financial offer;
- the absence of an item of the financial offer (bid, Unit Price Schedule, Estimated Bill of Quantities);
- the absence of a dated and signed integrity charter;
- the absence of a dated and signed commitment to comply with environmental and social clauses;
- the absence of any proof of acceptance of the contract conditions (Special Administrative Clauses and ToR initialled on each page and signed on the last page with the mention 'read and approved');
- non-compliance with the tender template;
- the presence of the diploma and curriculum vitae of an active civil servant, without a document justifying their lay-off signed by their Minister;
- a financial offer of less than 85% of the estimated budget or non-compliant

### **14.2 Essential Criteria**

Technical bids will be evaluated over 100 (one hundred) points according to essential criteria, which will include, for information purposes:

- the overall presentation of the bid;
- the qualifications and competence of the experts;
- the bidder's references in the performance of similar services;
- the technical and material resources
- the proposed methodology in line with the TOR;
- the financial capability;
- the Quality Assurance Plan.

NB: Details of these essential criteria are specified in the Special Tender Regulations (RPAO) and repeated in the evaluation grid.



## **15. Contract Award**

The Project Owner shall award the contract to the bidder who has submitted an offer that meets the required technical and financial qualification criteria and whose bid has been evaluated as the best based on a combination of technical, financial and/or aesthetic criteria. This evaluation shall be conducted according to the technical weight of the weighted averages resulting from the following ratios:

$$\text{Financial score} = \frac{\text{Mm} \times 100}{\text{M}}$$

$$\text{Mm} = \text{Amount of the complete, compliant and lowest bid}$$
$$\text{M} = \text{Bidder's bid}$$

$$\text{Final score} = 0.70 \text{ TS} + 0.30 \text{ FS} \quad \text{TS= Technical score; FS= Financial score}$$

## **16. Validity Period of Offers**

Bidders shall remain bound by their bids for 90 days from the initial deadline for the submission of bids.

## **17. Additional Information**

Further information can be obtained during working hours from the Head Office of SONAMINES S.A, located at Avenue Marc Vivien FOE, former SODEPA street entrance in Yaoundé, Tel: 242 058 396.

## **18. Fight Against Corruption and Malpractice**

To report any acts, incidents or attempts at corruption, please call CONAC on 1517, or the Public Procurement Authority (MINMAP) (SMS or call) on (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48.

Done at Yaoundé, on 09 FEV 2026

**Copies:**

- BC/SONAMINES
- ITB/SONAMINES
- CIPM/SONAMINES
- ARCHIVES
- POSTING



Serge Hervé BOYOGUENO